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Geacht college van gedeputeerde staten, 
 
Toelichting 
De fractie van de Partij voor de Dieren heeft kennis genomen van de Samenwerkingsovereenkomst Groen 
Blauwe Structuur met de gemeente Amersfoort, die de provincie en de gemeente Amersfoort op 20 juni 
2009 hebben ondertekend. 
In de overeenkomst heeft de Provincie zich bereid verklaard samen te werken met de gemeente Amersfoort 
ten aanzien van een viertal projecten ter uitvoering van de Beleidsvisie Groen Blauwe Structuur Amersfoort 
d.d. 2004. Het project herstructurering Park Randenbroek en omgeving is één van deze Groen Blauwe 
Structuur-projecten. Het project is wegens de bijzondere waarde van het gebied binnen de Beleidsvisie 
aangewezen als project van primair belang voor Amersfoort ter uitvoering van de Groen Blauwe Structuur. 
Centraal staat het verbeteren van de landschappelijke (inclusief cultuurhistorische), recreatieve en 
ecologische structuur in Park Randenbroek. De provincie onderkent in het Streekplan het tekort aan groen 
rond Amersfoort. De voorgenomen concrete maatregelen van het project zijn aan het eind van een 
zogenaamde ‘factsheet’ opgenomen, die behoort tot de Samenwerkingsovereenkomst. 
 
Naar aanleiding van het voorgaande wil de fractie van de Partij voor de Dieren de volgende vragen stellen: 
 

1. Heeft u reeds conform art 4.6, 6.4 en 6.5 van de Samenwerkingsovereenkomst inzicht in de 
financiële onderbouwing en dekking en in de wijze waarop de toegezegde 4,3 miljoen euro van de 
provincie besteed wordt? Zo ja, wat waren uw bevindingen over de uiteindelijke vormgeving van de 
plannen in relatie tot de overeenkomst, inclusief de bij de overeenkomst behorende factsheets? 
 



Voor de herinrichting van de beek met oevers zullen bomen worden gekapt, zonder een daaraan ten 
grondslag liggend rapport over de effecten daarvan op de natuur. De gemeente wilt ook bomen 
kappen waarvan Alterra Wageningen Universiteit  heeft geadviseerd ze voorlopig te behouden. 
 

2. In het onderzoek van Alterra wordt geadviseerd de kap van een deel van de bomen in een periode 
van 3 jaar gefaseerd uit te voeren en voor een ander deel een periode van 10 jaar als 
uitvoeringstermijn te nemen, wegens mogelijke schade van o.a. windworp. Tevens adviseert Alterra 
om in het gedeelte De Vosheuvel (oude boskern) voorlopig niet te kappen, omdat dit niet 
noodzakelijk is. Deze essentiële adviezen zijn niet terug te zien in de plannen van de gemeente 
Amersfoort. Kunt u aangeven waarom de adviezen van Alterra niet zijn overgenomen? Zo nee, bent 
u bereid hier navraag naar te doen? 
 
EcogroenAdvies heeft twee ecologische onderzoeken ,  uitgevoerd, maar daar blijkt uit dat de 
bomenkap niet is beoordeeld. 
 

3. Waarom is de bomenkap niet meegenomen in de onderzoeken van EcogroenAdvies? Bent u bereid 
een nieuw onderzoek uit te laten voeren, dan wel te bepleiten bij de gemeente Amersfoort, waar ook 
wordt gekeken naar de effecten van de bomenkap op de huidige en de toekomstige natuurwaarden 
en op de met de ecologische verbindingszone beoogde natuurwaarden alvorens de provinciale 
subsidie definitief toe te zeggen? Zo nee, waarom niet? 
 

4. In Park Randenbroek komen verschillende beschermde soorten vogels en vleermuizen voor, 
waaronder de watervleermuis. Wat betekenen de Amersfoortse plannen voor deze dieren? Hoe 
denkt u de eventuele negatieve effecten voor deze dieren te minimaliseren dan wel te compenseren? 
 

5. Kunt u aangeven of de gemeente Amersfoort ook voornemens is om in het broedseizoen bomen te 
gaan kappen? 
 
De eventuele aanleg van een recreatieve skeelerbaan van 200 meter blijkt te zijn uitgegroeid tot de 
aanleg van een landelijke wedstrijd-skeelerbaan van 400 meter. Dit strookt niet met het door de 
Beleidsvisie Groen Blauwe Structuur beoogde behoud en bevordering van groene functies. 
Bovendien wordt de leefbaarheid van de aanliggende wijk hierdoor juist verminderd in plaats van, 
zoals beoogd, verbeterd . Ecologisch advies heeft ook uitgewezen dat de skeelerbaan te dicht bij de 
ecologische verbindingszone van de beek en het kwetsbare gedeelte van het park is gepland. 
Verschuiving van de beek en het park af is echter niet mogelijk wegens de geluidsnormen. 
 

6. In en langs park Randenbroek komen voor zover bekend zes soorten vleermuizen voor, waaronder 
twee lichtschuwe soorten. In onderzoek van Bureau Waardenburg  wordt geadviseerd het verlichten 
van (de directe omgeving van) verblijfplaatsen en vliegroutes van de door de Flora- en Faunawet 
beschermde diersoort vleermuizen te voorkomen en het verlichten van het foerageergebied van 
vleermuizen te beperken. Hiernaast wordt aanbevolen de skeelerbaan zo ver mogelijk van het Park 
af te plaatsen en meer bomen te plaatsen bij de skeelerbaan. Zijn de aanbevelingen en 
aandachtspunten van het onderzoek van Bureau Waardenburg meegenomen in de 
Samenwerkingsovereenkomst? Zo ja, op welke manier komen die tot uiting? Zo nee, waarom niet? 
Vindt u dat de uitwerkingsplannen van de gemeente Amersfoort aan deze voorwaarden voldoen? 
 

7. Vindt u deze concrete uitwerking van de skeelerbaan bij de door u beoogde Groenblauwe inrichting 
passen? Zo ja, waarom? Zo nee, gaat u hier bezwaar tegen indienen? 
 



8. Het parkgebied zou volgens de gemeente Amersfoort flink verruimd worden. In de factsheet staat 
een oppervlakte van nieuw groen van 10,5 ha vermeld. Heeft de gemeente u exact aangegeven om 
welke extra groene openbare ruimten het hier gaat? Zo ja welke zijn dat, wat was hun functie, wat 
wordt hun functie en hoe groot is elke toename? Zo nee, bent u bereid deze informatie op te vragen? 
Het college van Amersfoort heeft in haar recente raadsvoorstel aangegeven dat er in plaats van 10,5 
ha. nog maar 5 ha. extra groen zal worden toegevoegd aan het gebied. Bent u daarvan op de hoogte 
gesteld door het Amersfoortse college? Zo ja, bent u op de hoogte wat de reden van deze wijziging 
is? 
 
De halvering in ha nieuw groen betekent een drastische wijziging van de oorspronkelijke plannen. 
Kunt u aangeven of deze halvering kan leiden tot een provinciale heroverweging ten aanzien van de 
(financiële) bijdrage aan de Samenwerkingsovereenkomst? 
 

9. Door de bezuinigingen bij Rijkswaterstaat blijkt dat een onderdoorgang voor wandelaars, flora en 
fauna langs de beek naar het buitengebied van Leusden onzeker is geworden. Het 
Heiligenbergerbeekdal zal van nog grotere waarde zijn als ecologische verbindingszone en 
recreatieve route voor wandelaars met een adequate verbinding tussen het Lockhorsterbos in 
Leusden en het Park Randenbroek in Amersfoort. De ecologische verbindingszone aan de 
Leusdense kant wordt momenteel aangelegd. De A28 vormt een ‘harde grens tussen stad en land’. 
Door de verbreding en aanpak van de A28 doet zich op dit moment een gelegenheid voor om een 
goede ecologische en wandelverbinding mogelijk te maken richting Leusden –Lockhorsterbos en 
zou ‘werk met werk’ gemaakt kunnen worden. Bent u bereid dit onderwerp te bespreken met de 
gemeente Amersfoort en om eventueel provinciaal geld vallend binnen de 
Samenwerkingsovereenkomst voor dit doel te oormerken? Zo nee, waarom niet? 
 

10. Bent u op de hoogte van de andere externe financiële mogelijkheden voor dit project zoals van het 
ministerie VWS (Kader Richtlijn Water), van het WaterschapWVE, van het Europese 
ontwikkelingsfonds Value Interreg, en de toegezegde subsidies uit hoofde van de BRIM ongeveer € 
300.000 (herstel groene monumenten) en van de ANWB € 800.000 (Groenplein)? Heeft u 
onderzocht of deze gelden en de besteding daarvan elkaar niet overlappen?  Zo ja, wat zijn de 
uitkomsten daarvan? Zo nee, bent u bereid dit alsnog te doen? Bent u bereid om bij overlap een deel 
van de provinciale bijdrage te bestemmen voor de in vraag 9 bedoelde onderdoorgang? 
 

11. Bent u bereid om in overleg met de gemeente Amersfoort te gaan om de besteding van uw geld nog 
eens door te lichten op de ‘Groenblauwe’ uitgangspunten alvorens deze 4,3 miljoen euro definitief 
toe te zeggen? 

 
Namens de Partij voor de Dieren en hoogachtend, 
 
W. van der Steeg 


